
 

Referat  

 

Tid: d. 07.01.2025 

Sted: Rosenborggade 1B 1130 København K 

 

Tilstedeværende: Line Schiellerup, Per Tornøe, Anders Breinholt Nielsen, Charlotte 

Larsen, Børge Bo Hansen, Mie Knudsen, Karen Gottlieb (fra kl. 15.00), Tilde 

Randsborg (deltager over teams), Lene Jæger (deltager over teams), Katja Milling 

Knudsen (deltager over teams) og Jesper Ottosen (deltager over teams) 

Fraværende: Tobias Imfeld 

 

Punkt 1) Velkomst v. formand  

Line byder velkommen 

  

Dagsorden er udarbejdet uden involvering af ordstyrer 

Ordstyrer til dette møde er Per Tornøe 

Dagsorden og ordstyrer godkendes. 

 

1 Anders Breinholt Nielsen 

2 Bente Andersen 

3 Børge Bo Hansen 

4 Charlotte Larsen 

5 Jesper Ottosen 

6 Katja Milling Knudsen 

7 Lene Jæger 

8 Mie Knudsen 

10 Per Tornøe 



 

11 Tobias Imfeld 

12 Tilde Randsborg 

13 Karen Gottlieb 

 

Punkt 2) Orientering v. formand  

Line giver kort nyt til mødet.  

Til dette møde har Line ikke lavet supplerende skriftlig orientering.  

Line orienterer om, at regionssekretæren stopper. Stilling er slået op. Der er kommet 11 ansøgere 

indtil videre, og der er deadline d. 10. januar.  

D. 12 -13. september er der regionsbestyrelseskonference. Regionssekretæren sender en 

kalenderinvitation til regionsbestyrelsen. Bestyrelsen opfordres til at melde en deltager til                 

planlægningsgruppen, der består af RF fra Sjælland og Syddanmark. Dertil et regionsRBmedlem fra 

Nordjylland. Interesserede skal melde sig senest på torsdag d. 9.12.   

Line fortæller om invitation fra KP til at give info til  1. semesterstuderende d. 20. februar. Line kan 

deltagemen vil også gerne have en yngre eller alternativt et andet bestyrelsesmedlem med.  

Jesper byder ind med, at han vil undersøge om han kan hjælpe d. 20. Tilde vil også gerne se om det 

kan lade sig gøre at troppe op. Line pointerer, at det ikke nødvendigvis er strategien at være mange, 

der dukker op, da bestyrelsen også må udvise respekt for den nye fagforening, men samtidig 

selvfølgelig vise de studerende, hvad de får hos Danske Fysioterapeuter og brande os selv så godt 

som muligt.  

Punkt 3) Orientering v. RB-medlemmer  

 

Anders orienterer om dialogkonference – udviklingen af de regionale arbejdspladser, afledt af OK 

24 

NOK: Lene orienterer om ekstra ressourcer som de har fået igennem på hendes arbejdsplads. Der er 

allerede kommet en ansøger. Det er to stillinger på 32 timer.  

Tilde orienterer om møde med Lars Gårdhøj og håber på, at der er rykket på noget. Hun oplever 

ham meget pro-fys, så DFys skal bare blive ved med at henvende sigtil ham 

Per orienterer om, at SU’erne endnu ikke har udpeget en repræsentant til regionsbestyrelsen. 

Praksis OK: Ang. søgning om ny-nedsættelser fortæller Per Tornøe, at man skal ikke søge endnu, da 

praksisplanen først, skal færdiggøres først, og det vil derfor først være muligt at søge til sommer.  



 

Jesper orienterer om, at der er blevet struktureret forløb på parkinsonområdet. I fbm. 

Overenskomsten skal klinikker også deltage i kvalitetsnetværk, og de har været afholdt på tværs af 

landet. Klinikejere og -indlejre er forpligtet til at deltage, og der har været varierende tilslutning.  

Det har været en lidt svær start.   

Punkt 4) Nye strukturerede forløb på Parkinson-området  

 

Indstilling:  
RB modtager information og får viden om seneste 

strukturerede forløb indenfor praksis-overenskomsten. 

Indhold:  
Per Tornøe holder oplæg om de nye strukturerede forløb for 

Parkinson patienter i regi af praksis overenskomsten 

Drøftelse 

Per Tornøe holder oplæg: 

Krav som modparten kom med, at der skulle være nogle forløb. 

Første januar sidste år startede de op med sklerose. Ønsket fra 

modparten har været en større ensartethed.. Her 1. januar er 

forløb m. parkinson startet.  

Skleroseforløbet gav lidt turbulens hos foreningen, 

fysioterapeuterne og patienterne. Forløbene fungerer på den 

måde, at patienterne bliver opdelt i 5 faser. Fase 1 er de 

nydiagnostiserede lette tilfælde op til fase 5 hvor patienterne 

har nogle væsentlig sværere kognitive og fysiske udfordringer. 

Uanset hvor meget behandling og træning de får, så får man et 

fast md. beløb pr/pt. forskelligt i de fem faser. .  

Per Tornøe har ikke hørt om problemer her med 

parkinsonforløbet, men foreningen har også haft mulighed for 

at være  tidligere ude til at fortælle om forløbet end sidst.  

Parternes Enheden for Kvalitet og Modernisering er nedsat 

under praksisoverenskomsten og er ansvarlig for 

beskrivelserne.  Der sidder nogle ressourcepersoner, der 

gennemtrævler viden fra forskellige lande for at give 

anbefalinger på, hvad det er for nogle tilbud, patienterne skal 

have. Per vurderer, at når de har vænnet sig til det, vil det hæve 

kvaliteten i tilbud til patienterne. Det svære for patienter og 

behandler er at  vænne sig til at patienterne skal træne mere 

selv ud over den superviserede træning og behandling.   



 

Udfordringen som SU’erne ser det er at fysioterapeuterne 

kommer til at skære ned på patienternes tilbud, på det de har 

fået tidligere, uden at give dem den faglige begrundelse om. 

Derfor er det blevet set som en beskæring i tilbud, og det 

modtages der klager over. Men slet ikke så mange som i starten 

af sidste år  

Der bliver besvaret spørgsmål fra regionsbestyrelsen.   
 

Beslutning 
Bestyrelsen beslutter at lave en opfølgning på punktet efter 

april.  

 

Punkt 5) Pause  

 

Punkt 6) Reform oplæg v. Michael Poulsen  

 

Indstilling:  
At RB via oplæg og drøftelse får fælles viden om de seneste 

reformer, der har betydning for fysioterapeuter.  

Indhold  

Sundhedspolitisk konsulent hos DFys, Michael Poulsen holder 

oplæg. Han har halvanden time til oplæg om 

sundhedsreformen, ældrereformen/-l. 

Efter oplæg har bestyrelsen efterfølgende 20 min til fælles 

drøftelse. Der er ikke lagt op til beslutninger. 

Drøftelse 
Både under og efter oplæg blev der spurgt og vendt reformens 

muligheder og konsekvenser for fysioterapeuter- 

Beslutning 

Bestyrelsen var begejstrede over Michaels oplæg og ønsker at 

han kommer igen d. 18. februar.  

Bestyrelsen ønsker at bruge Michaels viden om, hvad de 

seneste reformer vil have af betydning for fysioterapeuter i 

deres fremtidige arbejde.  

Regionssekretæren modtager Michaels slides og kan sende hvis 

RB er interesserede i dem.   
 



 

 

Punkt 7) Eventuelt  

 

Der kommer til at være problemer med emblemoverrækkelsen for de studerende d. 23. og 24januar. 

Line, Jesper og Anders er til HB seminar og møde.  

Karen ville kunne d. 23 kl. 16 på Hillerød   

Mie kan være i Sigurdsgade kl. 8.30 d. 24 

Regionssekretæren og Line sender en mail ud til bestyrelsen ang. dette.  

Punkt 8) Emner til næste dagsorden  

 

Punkter til kommende dagsorden plukkes bl.a. via en liste med emneforslag, "rullende dagsorden". 

 

Bestyrelsen ønsker at Regionens tiltag med  atrosetræning kommer på den rullende dagsorden. 

Derudover skal vi huske at evaluerer mødet næste gang.    
 
Næste bestyrelsesmøder: 

 18.2  (F) 
14:00 - 18.00 (kl. 20) fysisk møde i Holmbladsgade/ m 

dimittendrundringning 

 

8.4 virtuelt møde 

 

Punkt 9) Kommunikation (2 min) - D & B 

 

Indstillling 

RB forholder sig til mødets indhold og beslutter; 

a. hvad er hovedpunkterne fra dagens møde, der skal formidle 

fra mødet? 

b. anden opfølgning på mødet ved RB-medlemmer, RHS eller 

RF 

Indhold Som indstillingen 



 

Drøftelse  

Beslutning 

Regionssekretæren kommunikerer, at bestyrelsen har haft fokus 

på sundhedsreformen, og haft drøftet hvad 

opmærksomhedspunkterne skal være politisk ift. 

fysioterapeuternes fremtidsvirke. Vi har fokus på 

fysioterapeuterne i den kommende tid, og haft besøg af en 

kompetent oplægsholder.  

 


